
  

  
  

Referat fra bestyrelsesmødet den 29. april 2025   
 
Deltager: Dorthe Sander Olsen, Silje Frederikke S. Poulsen, Jannie Møller Rønsholt, Tina Møller 
Kaysen, Maria Møller Jensen, Marianne Nielsen, Jakob Skibsted Kristensen, Torben Hald, Stine 
Brúner Poulsen, Jakob Pagh Nikolajsen. 
 
Afbud: Camilla Ebler og Birgitte Lindgaard Nielsen. 
 
Referat: Finn K. Abrahamsen  
 
Kl. 18.30 Godkendelse af aktuel dagsorden   
 
Kl. 19.00 Præsentation     

• Præsentation af nye medlemmer af bestyrelsen 
Nye medlemmer bliver præsenteret og bydes velkommen i forældrebestyrelsen. 
 

• Gennemgang af Håndbog for forældrebestyrelsen 
Alle medlemmer bliver præsenteret for håndbogen og præsenteret for muligheder i forhold til 
fastsættelse af principper fra bestyrelsen.  
 

• Gennemgang af Forretningsorden for forældrebestyrelsen 
Der var en større gennemgang af forretningsordenen og der blev aftalt, at dagtilbudslederen på 
baggrund af input udarbejder et forslag til en revideret forretningsorden. Denne bliver 
præsenteret på næste forældrebestyrelsesmøde og godkendes derefter.  
  
Kl. 19.30 Nyt fra bestyrelsen   

• Oplæg til næste forår og navne som kom ind, samt henvendelse fra Athenas far ang. Rune 
Strøm 

• Der kom følgende forslag:  
▪ Børns erindringer, Toril S. Jensen og Trine Sonne.  
▪ Frej Prahl, Fokus på familien. Forældre synet, fokus på familien i en hektiske 

hverdag. 
▪ Sofie Møster – fra firmaet Nordic Parenting.   
▪ Rikke Vinckler   
▪ Fie Hørby 
▪ Karsten Sommerskov 
▪ Oplæg om Tryghedsmodellen for forældrene 
▪ Anita Søholm, udeliv/ naturvejleder 

 



 
Punktet kommer på næste møde, hvor der nedsættes en arbejdsgruppe. Arbejdsgruppen 
undersøger mulighederne og vender tilbage til forældrebestyrelsen, som tager beslutning om 
foredragsholder og emne.    
 
 

• Feedback på formandsberetningen 
Der var gode tilbagemeldinger på formandsberetningen, som også kort blev præsenteret på 
forældremødet. 
 
  
Kl. 19.45. Nyt fra dagtilbudslederen   

• Orientering om sygefravær i dagtilbuddet.   
Sygefraværet i Hørning Dagtilbud er faldet ret kraftigt i forhold til det sidste års tid. Når 
sygefraværet er lavt, betyder det, at alle er til stede, hjælper hinanden og trivslen stiger i 
hverdagen, til gavn for børnene.  
Dagtilbudslederen informerede nye bestyrelsesmedlemmer om, at han i 2024 havde ønsket 
bestyrelsens perspektiver på at nedsætte sygefraværet. Flere af de ideer er bragt ind i praksis.  
 
Bestyrelsen har forsat et ønske om at følge sygefraværet tæt fremadrettet.  
 

• Minimumsnormeringer i Hørning Dagtilbud.   
Hørning Dagtilbud efterlever nu minimumsnormeringerne fuldt ud. Efter et 2024 hvor der var 
usikkerhed om den økonomisk ramme til at indfri normeringerne, så er der nu blevet ansat 
yderligere 12 medarbejdere i dagtilbuddet, hvilket har rykket normeringerne til det rigtige niveau.  
Der er naturligvis bekymring om, hvem der skal dække et evt. underskud i forbindelse med 
efterlevelse af normeringerne, da der forventes at det vil give et underskud på 2,4 mio. i budgetår 
2025. Denne opgave sendes videre til det politiske system.     
 

• Dialogmødet mellem forældrebestyrelserne i Skanderborg Kommune.  
Bestyrelsen er inviteret til dialogmøde den 11 september kl. 18.30 – 20.00 med børne- og 
ungdomsudvalget.  
 

• Registrering af indberetninger, underretninger og arbejdsskader.  
I forbindelse med arbejdsskadesagen i Hørning Dagtilbud, som blev omtalt i Tv2Østjylland, så 
ønsker bestyrelsen at få belyst, hvornår de skal informeres om indberetninger.  
 
Da bestyrelsen ikke er arbejdsgiver og da der er forbundet restriktioner omkring GDPR-regler, så 
er det en meget fin balance af bevæge sig på.  
 
Dagtilbudslederen informerer om, at der sker ca. 6 indberetninger om måneden i Hørning 
Dagtilbud. (målt i første kvt. 2025) Indberetningerne omhandler alt fra slag, spyt, bid, fald, eller 
andre skader, som medarbejderne påfører sig selv, eller bliver påført af børn. Der er ikke en klar 
vejledning for hvornår der skal ske en registrering i form af indberetning, det er en individuel 
vurdering af medarbejderen.   



 
Med hændelsen i Hørning Dagtilbud er der blevet indskærpet, at alle indberetninger skal 
orienteres til nærmeste leder, så medarbejderne ikke kommer til at så med hændelsen alene.  
 
Dagtilbudslederen orienterer om, at denne er i tæt kontakt med Skanderborg Kommune omkring 
krav om adviseringer på mail til både daglig leder og dagtilbudslederen, når der sker registreringer 
i App systemet, hvor alle indberetninger sker.   
   
  
Kl. 20.00 Nyt fra personalerepræsentanterne   
 
Punktet bliver ikke drøftet grundet mangel på tid.  
 
 Kl. 20.15 Sager til drøftelse.    

• Ingen indkommet forslag.    
  
Kl. 20.15 Sager til beslutning.    

• Der var ingen sager til beslutning. 
  
Kl. 20.15 Eventuel.   

• Fotografering af forældrebestyrelsens medlemmer. 
Der vil blive taget billeder til næste møde.  
  
  
  
  
 


